
Zpráva o činnosti Výboru od Konference 2022 do Konference 2024 

 

Správa Klubu: 

Úprava klubových řádů dle rozhodnutí Konference 2022. 

Zřízení a správa datové schránky. 

Zaslání všech potřebných dokumentů na Spolkový rejstřík. 

Správa členské základny a aktualizace údajů na ČKS dvakrát ročně.  

Schválení nových členů, z toho min. 13 slovenských, ukončení členství neplatičům. 

Zamítnutí členství Lukáše M. Důvodem jsou jeho vyjádření k osobě pana Hartla na sociálních sítích. 

Doplňování informací na web a jeho správa, neustálé odrážení hackerských útoků zřejmě z Ruska a 

následné opravy stránek. 

Úprava registrace webové domény. 

Schválení účetní závěrky 2022 a 2023 a podání na Finanční úřad. 

Schválení finančního příspěvku Org. komisím za 2023 a 2024. 

Nákup pohřebního věnce p. Hartlovi.  

Schválení zástupce na listopadový Sjezd ČKS. 

Příprava voleb delegátů a členů Org. komisí, příprava Konference. 

 

Chov: 

Schválení několika přebonitací. 

Zamítnutí krytí DW na DW.  

Zrušení mapy plemeníků.  

Zamítnutí žádosti chovatelské komise o proplacení poplatku na seminář o genetice pro více než jednu 

osobu z CHK. 

Projednání změny vet. zákona ohledně odstraňování paspárků: 

Dle nového znění je odstranění paspárků z estetických důvodů považováno za týrání. Odstranění je 

možné pouze ze zdravotních důvodů, a to pouze osobou odborně způsobilou, tedy veterinářem, pokud 

možno do 8 dnů věku. Odstranění jinou osobou je považováno za týrání. 

Standard ČSV uvádí, že paspárky jsou nežádoucí a je třeba je odstranit.  



Výbor změnu standardu nenavrhne, vzhledem k úzkému chodu zadních končetin u ČSV je vhodné 

paspárky odstranit krátce po narození především z důvodu prevence jejich zatrhávání, tedy ze 

zdravotních důvodů, nikoli z estetických důvodů. 

 

Výstavy: 

Schválení výstav na 2024 a 2025, podání na ČMKU.  

Návrh rozhodčího na EDS v Brně 2025: Brussová, Hercegová, náhradníci: Jedlička, Krinke. V příštím 

roce bude třeba připravit prezentaci plemene na tuto výstavu, stánek s propagačními materiály a 

předvedení psů. 

Zamítnutí žádosti Jana M. o schválení jeho přípravy na zkoušky na rozhodčího. (Při schválení nového 

čekatele na rozhodčího dle řádu ČMKU pro jmenování rozhodčích se Výbor musí zaručit za dotyčného, 

garantovat jeho znalosti a způsobilost k funkci rozhodčího, potvrdit jeho znalosti standardu, exteriéru, 

specifik plemene, chovu plemene v ČR, zájem o plemeno, účast na akcích, verbální předpoklady a 

schopnost reálného náhledu na exteriér). V tomto případě by musel Výbor zažádat ještě o výjimku 

pro osoby, které nemají odchováno alespoň 5 vrhů. Výbor v tomto případě o výjimku nezažádá. 

Schválení doporučení na rozšíření kvalifikace rozhodčího z exteriéru pro několik rozhodčích. (Za tyto 

rozhodčí se zaručili jiné kluby, schválení lze odmíntout jen z vážných důvodů, ČSV je při rozšiřování 

aprobací plemeno povinné, nelze si tedy rozšířit aprobaci na plemena skupiny I bez něj). 

Zamítnutí žádosti Dominiky L. o nahlášení zkoušky ZM jako zkoušky opravňující k získání titulu CIB. 

Vyhlášení klubových šampionů. 

Vyhlášení soutěže o nejlepšího pracovního jedince. 

 

Jednání se zahraničními partnery:  

Podpora bonitace ve Španělsku a Belgii, schválení překladů BŘ a BK do španělštiny. 

Schválení žádostí španělského klubu o uznání bonitace za rovnocenné s ČR, bonitaci vedla dle 

českých řádů PCH Dana Matušincová. 

Pomoc šp. klubu při uznání bonitace šp. střešní organizací, zaslání nóty s důvody, proč je vhodné mít 

pro chovnost povinnou bonitaci a jak tato akce probíhá. 

Překlad bonitační karty a instruktážního videa do angličtiny, rozeslání do zahraničních klubů. 

Diskuze se zástupci zahraničních klubů o bonitacích, příbuzenských a zdravotních parametrech chovu, 

povinných testech a rentgenech. 

Schválení uhrazení nákladů na představení projektu WGI Alessiem Camattou při jarní bonitaci 

Morava. 

Projednávání smlouvy s WGI. 



 

Jednání s KCHČSV v SR: 

Bod č. 1: Žádost o změnu standardu na FCI. 

Kluby SR a ČR společně žádaly v roce 2020 SKJ o opravu standardu zpět k původnímu znění (v textu 

zvýrazněno) v bodech, které kvůli překladu a zkrácení ze standardu na FCI zmizely. Jedná se o pasáže, 

které původní standard obsahoval, a které považujeme za důležité.: 

- délka těla : výška v kohoutku = ne více než 10:9 

- tlama: suchá, ne široká, horní linie nosu rovná. Spodní čelist je silná.  

- Ocas je vysoko nasazený, od kořene ocasu rovný, volně spuštěný dosahuje k patovému 

kloubu a je dobře osrstěný. Při vzrušení jedinec nese ocas srpovitě vzhůru. 

- Vady: jakýkoliv chybějící zub je považován za chybu 

- Vylučující vady: Jakýkoliv chybějící zub, nepravidelný skus, podkus, předkus. 

Slovenskou stranou bylo urgováno, zatím bez výsledku. Marcela Gabrielová byla pověřena požádat na 

SKJ znovu o nápravu. 

 

Bod č. 2: Standard AKC 

Klub chovatelů československého vlčáka v USA: The CzechoslovakianVlciak Club of America požádal 

výbory ČR a SR o pomoc při schválení standardu plemene československý vlčák v USA tak, aby ho 

schválila AKC. Legislativa USA znemožňuje převzetí standardu ve znění, které platí v rámci FCI. 

Obě strany se shodly, že na některých důležitých bodech standardu musíme trvat. Podrobnosti 

zpracuje slovenská HPCH Janka Brussová a za český Výbor Hana Slezáčková. 

Bod č. 3: DNA profily STR/SNP 

Laboratoře v Evropě začínají přecházet z metody STR na metodu SNP. Obě metody jsou vzájemně 

neporovnatelné a je třeba rozhodnout, jak rychle zavést testování DNA československých vlčáků 

metodou SNP. Bylo by nanejvýš vhodné, aby slovenský a český klub postupovaly ve shodě.  

Slovenská laboratoř VETGENE poskytuje KCHČSV SR nadstandardní podmínky a zajímavou finanční 

slevu. Slovenský výbor navrhuje, aby zástupce českého výboru kontaktoval VETGENE a zkusil stejné 

podmínky vyjednat i pro KCHČSV ČR. Tím by došlo k úplnému sjednocení postupu obou klubů a bylo 

by zajištěno, že DNA profily budou vždy vzájemně porovnatelné.  

Bod č. 4: Projednání možnosti ozdravení ČSV pomocí přilití krve NO. 

Vyjádření zástupců KCHČSV SR: Výbor klubu chovateľov čsv na Slovensku je absolútne proti použitiu 

nemeckých ovčiakov na prekríženie čsv, nakoľko nevidíme žiaden význam v tomto kroku. Návrh tohto 

kroku je nepodložený vysvetleniami odborníkov v oblasti genetiky a veterinárneho zdravotníctva. 

Plemeno československý vlčiak je momentálne ustálené plemeno a použitie nemeckých ovčiakov na 

jeho prekríženie by bolo krokom späť. 

Bod č. 5: Dohodnout spolupráci při monitoringu zdraví plemene. 



Pro zdravý rozvoj plemene je důležitý monitoring zdraví jedinců. Výskyty vad, nedostatků a chorob je 

možné tlumit pouze v případě, že bude o jejich výskytu v populaci chovatelská komise vědět. Volba 

chovných párů tak může být prováděna s ohledem na zlepšení zdraví populace. 

Obě strany se dohodly na předávání informací o výskytu závažných zdravotních problémů na úrovni 

chovatelských komisí. Slovenská strana uvedla, že v SR nejsou žádné zásadní zdravotní problémy. 

Kontroly vrhu provádí u všech vrhů. Při kontrolách vrhu byli zjištěni dva dwarfi, občas se vyskytují bílé 

znaky. Podkusy se při kontrolách vrhu neevidují s odůvodněním, že se mohou dotáhnout, 

kryptorchismus také ne, kontroly provádějí dříve než jsou obvykle varlata v šourku. 

 

Jednání s nadřízenými orgány: 

Oprava země původu ČSV na webu FCI, opraveno ze Slovenska na Československo, předseda FCI Yves 

de Clercq se nám omlouvá za chybu. 

Zrušení striktního zákazu překrytí feny druhým psem ze strany ČMKU, v souladu s požadavky FCI 

schváleno tzv. double-mating neboli dvojité krytí. Tato podstatná změna Zápisního řádu ČMKU bude 

zapracována pravděpodobně do konce roku, v současné době se zapracovávají připomínky klubů 

navržené novele tohoto řádu. Dvojité krytí bude možné využít např. při krytí starým psem s již nízkou 

plodností, vrh si následně pojistit překrytím psem mladším. Případně bude možné mít vrh po dvou 

různých psech. Záleží na plodnosti prvního psa a časovém odstupu mezi prvním a druhým krytím. U 

jiných plemen bude využito hlavně při inseminaci, smícháním dávek od dvou psů se výrazně zvyšuje 

pravděpodobnost zabřeznutí inseminované feny, případně bude možné inseminovanou fenu překrýt 

ještě normálně. Dvojité krytí slouží především ke snížení ztráty genové variability u málopočetných 

plemen, kdy při omezeném počtu zájemnců o štěňata je možné využít v chovu hned dva plemeníky. 

Návrhy na uznání vytrvalostní zkoušky na ČKS, viz Kontrola plnění usnesení minulé Konference. Návrh 

na zařazení zkoušky ZVP mezi zkoušky ČKS přednesla na Plénu ČKS Nováková. Bohužel, mezi členy 

předsednictva ČKS je ještě dost pamětníků, kteří zažili hromadný úhyn desítek psů na výstavě boxerů, 

kde uhynula více než polovina předváděných zvířat přímo na výstavě a ještě jednu podobně 

nezdařilou akci. ČKS v současné době nepřipustí, aby na zkoušce ZVP mohla startovat i jiná plemena 

než ČSV a tuto zkoušku v žádném případě nezařadí do zkoušek pod hlavičkou ČKS. Zkoušku považuje 

pro psy za nebezpečnou a náhled na to by se v současné době změnil jedině v případě, že bychom 

změnili zkušební řád do podoby jaká je na zkoušce IGP-AD, kde rozhodčí musí doprovázet závodníky 

na kole či motorizován po celé délce trasy a současně s ním musí závodníky doprovázet i pořadatel s 

motorovým vozidlem, který zajišťuje odvoz unavených a diskvalifikovaných psů z trati hned v 

průběhu závodu. Je tedy možnost změnit zkušební řád nebo zkusit navrhnout znovu na ČKS až za 

několik let. Další možností by mohlo být zjistit, kdo zastřešuje testy Northern dogs test 1-3. Je to test, 

na který se vystavuje certifikát pro České horské psy. Je možné, že by nám zastřešili zkoušku ZVP. 

 

Kamila Nováková 

 


